
PROTOKÓŁ  Nr 9/2025
        
                      z posiedzenia  Komisji Edukacji, Zdrowia i Polityki  Społecznej
                   Rady Miasta Płocka, które  odbyło  się  w  dniu 23 stycznia 2025 roku

 Posiedzenie  rozpoczęło  się  o  godz.15.30

 Posiedzenie  zakończyło się  o  godz. 16.20

Stan członków Komisji – 9

Obecnych – 6

Lista obecności radnych Rady Miasta  stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 
Lista obecności osób zaproszonych stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.

Porządek posiedzenia:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta Płocka z 3
    grudnia 2024 roku.
3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji Edukacji, Zdrowia i Polityki Społecznej Rady Miasta
    Płocka z 12 grudnia 2024 roku.
4. Informacja o działaniach pomocowych realizowanych w czasie konfliktu zbrojnego na rzecz
   osób z Ukrainy przebywających w Płocku oraz na terenie Ukrainy prowadzonych przez Gminę
   Miasto Płock i płockie organizacje pozarządowe w 2024 roku oraz perspektywy działań w tym 
   obszarze na 2025 rok.
5. Opiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Miasta Płocka w następujących
      sprawach:

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2025 -2051,
2) zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na 2025 rok,
3)  nadania  medalu  ”Zasłużony  dla  Płocka”  Teatrowi  Dramatycznemu  im.  Jerzego 

Szaniawskiego w Płocku (druk nr 184),
4) wyrażenia zgody na realizację przez Gminę-Miasto Płock projektu pn.: „A ja lubię moją 

szkołę”  współfinansowanego  z  Programu Fundusze  Europejskie  dla  Mazowsza  na  lata 
2021-2027 (druk nr 185),

5) uchylenia Uchwały Nr 84/V/2019 Rady Miasta Płocka z dnia 28 lutego 2019 r. w sprawie 
przyjęcia  do  realizacji  wieloletniego  programu  osłonowego  na  terenie  Miasta  Płocka 
„Płocki bon żłobkowy” (druk nr 186),

6) uchylenia Uchwały Nr 85/V/2019 Rady Miasta Płocka z dnia 28 lutego 2019 r., w sprawie 
podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w formie 
świadczenia pieniężnego dla osób i rodzin korzystających z programu osłonowego „Płocki 
bon żłobkowy” (druk nr 187),

7)  nadania Statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Płocku (druk nr 192),
8)  zmiany Uchwały Nr 258/XVII/2011 Rady Miasta Płocka z dnia 29 listopada 2011 roku w 

sprawie utworzenia jednostki budżetowej o nazwie Ośrodek Rodzinnej Pieczy Zastępczej z 
siedzibą w Płocku i nadania jej Statutu (druk nr 193),

9)  zmiany Statutu Ośrodka Opiekuńczo-Wychowawczego w Płocku (druk nr 194),
10) przyjęcia Polityki Senioralnej Miasta Płocka do 2026 roku (druk nr 195).

6. Sprawy różne.
7. Zakończenie posiedzenia.
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Ad. pkt 1

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Pani  radna  Daria  Domosławska,  Przewodnicząca  Komisji  Edukacji,  Zdrowia  i  Polityki 
Społecznej powiedziała: „Dzień dobry rozpoczynamy  posiedzenie komisji Edukacji, Zdrowia i 
Polityki Społecznej Rady Miasta Płocka. Witam bardzo serdecznie Pana prezydenta Andrzeja 
Nowakowskiego,  Panów  wiceprezydentów,  Pana  sekretarza,  skarbnika.  Przedstawicieli  i 
dyrektorów  poszczególnych  wydziałów  merytorycznych  urzędu  miasta  Płocka.  Szczególnie 
witam Państwa radnych członków tejże komisji i oczywiście mieszkańców, którzy tradycyjnie za 
pośrednictwem  łącza  on-line  są  z  nami.  Witam  również  gości  przybyłych  na  dzisiejsze 
posiedzenie. Szanowni Państwo rozpoczynamy pierwsze po świętach i pierwsze w tym roku 
posiedzenie bardzo ważne, ponieważ będziemy mówić o zdrowiu, polityce społecznej, edukacji. 
Poproszę  Państwa  radnych  o  potwierdzenie  swojej  obecności,  mamy  kworum.  Szanowni 
Państwo zapoznaliśmy się z porządkiem dzisiejszego posiedzenia, czy są jakieś uwagi do tego 
porządku? Jeżeli nie to poddaje pod głosowanie porządek obrad.

W wyniku głosowania Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony porządek posiedzenia. 
Wynik głosowania członków Komisji: 
8- głosów  za,
0- głosów przeciw,
0- głosów wstrzymujących się, 
1- brak głosu.

Ad. pkt 2

Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta  Płocka z 
3 grudnia 2024 roku.

Pani  radna Daria  Domosławska,  Przewodnicząca  Komisji  Edukacji,  Zdrowia  i  Polityki 
Społecznej przedstawiła protokół ze wspólnego  posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta Płocka 
zamieszczony  wcześniej  w  programie  Esesja.  Następnie,  z  powodu  braku  uwag  ze  strony 
członków Komisji do przedmiotowego  protokołu, poddała  go pod  głosowanie.
W wyniku głosowania Komisja  zaopiniowała pozytywnie ww. protokół.
Wynik głosowania członków Komisji: 
 8 -głosów  za,
 0- głosów przeciw,
 0- głos  wstrzymujący się,
 1- brak głosu.

Ad. pkt 3

Przyjęcie  protokołu  z  posiedzenia  Komisji  Edukacji,  Zdrowia  i  Polityki  Społecznej 
Rady Miasta  Płocka z 12 grudnia 2024 roku.

Pani  radna Daria  Domosławska,  Przewodnicząca  Komisji  Edukacji,  Zdrowia  i  Polityki 
Społecznej przedstawiła protokół z  posiedzenia  Komisji Edukacji, Zdrowia i Polityki Społecznej 
Rady Miasta Płocka zamieszczony wcześniej w programie Esesja.  Następnie, z powodu braku 
uwag ze strony członków Komisji do przedmiotowego  protokołu, poddała  go pod  głosowanie.
W wyniku głosowania Komisja  zaopiniowała pozytywnie ww. protokół.
Wynik głosowania członków Komisji: 
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 8 -głosów  za,
 0- głosów przeciw,
 0- głos  wstrzymujący się,
 1- brak głosu.

Ad. pkt 4

Informacja o działaniach pomocowych realizowanych w czasie konfliktu zbrojnego 
na  rzecz  osób  z  Ukrainy  przebywających  w  Płocku  oraz  na  terenie  Ukrainy 
prowadzonych przez Gminę Miasto Płock i płockie organizacje pozarządowe w 2024 
roku oraz perspektywy działań w tym obszarze na 2025 rok.

Pani  radna  Daria  Domosławska,  Przewodnicząca  Komisji  Edukacji,  Zdrowia  i  Polityki 
Społecznej  powiedziała:  „Otrzymaliśmy  materiał  pisemny,  czy  Państwo  radni  mają  jakieś 
pytania chcieliby zabrać głos w tym temacie. Ja bardzo serdecznie dziękuję wszystkim osobom 
zaangażowanych w niesienie pomocy, która jest rzeczywiście w takim pomocowym maratonem. 
Dziękuję  za  opracowanie  materiału  myślę,  że  wszyscy  chcielibyśmy,  aby  ten  trudny  czas 
zakończył  się  natomiast  cieszy  fakt,  że  nadal  mamy  otwarte  serca,  że  płocczanie  wciąż 
pomagają. Tego materiału nie głosujemy jest to materiał informacyjny.”

Ad. pkt 5

Opiniowanie  projektów  uchwał  na  najbliższą  sesję  Rady  Miasta  Płocka  w 
następujących  sprawach:
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2025 -2051.
2)  zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na 2025 rok,

W tej sprawie głos zabrał, Pan Wojciech Ostrowski Skarbnik Miasta Płocka: „W przedstawionych 
uchwałach proponujemy zwiększenie dochodów o 957 tys. zł w tym  dochody bieżące rosną o 740 
tys. zł a dochody majątkowe o 217 tys. zł. Wydatki zwiększamy o 2 mln. 507 tys. zł w tym wydatki 
bieżące rosną o 2 mln. 360 tys. zł a majątkowe o 147 tys. zł. Wprowadzamy nadwyżkę budżetową 
z roku 2024 w wysokości 1 mln. 550 tys. zł. Największe jednostkowe zmiany dotyczą zwiększenia 
dochodów o 523 tys. zł  na projekt Mazowsze bez smogu z Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego. Zmniejszenie dochodów w projekcie europejska jakość w kształceniu zawodowym o 
275 tys. zł. Zmniejszenie o 200 tys. zł wydatków na rozbudowę kanalizacji deszczowej w ulicy 
Łukasiewicza i zmniejszenie dotacji dla Muniserwisu o 229 tys. zł oraz zmniejszenie wydatków na 
budowę ulicy Podgórze o 105 tys. zł. Zwiększenie wydatków o 155 tys. zł na rozliczenie zadania 
dbamy o zdrowie uczniów. Zwiększenie  wydatków o 450 tys.  zł  na budowę kolejnego etapu 
kolumbarium. Zwiększenie wydatków na projekt Mazowsze bez smogu o 225 tys. zł. Zwiększenie 
wydatków o 207 tys. zł na projekt „Szansa na Sukces”. Zwiększenie wydatków o 204 tys. zł na 
projekt kompleksowe wsparcie daje oparcie. Zwiększenie wydatków o 169 tys. zł na projekt gotowi 
na samodzielność. Zwiększenie wydatków o 214 tys. zł na projekt akredytacja w ZST to lepsza 
przyszłość na europejskim rynku pracy. Zwiększenie wydatków o 223 tys. zł na projekt technika i 
działania innowacje elektryczne i cyfrowe i to jest wprowadzanie środków, które wpłynęły w roku 
2024 a realizacja będzie w roku bieżącym i w kolejnych. Zwiększenie dochodów o 467 tys. zł na 
projekt  SP5  i  SP6  a  ja  lubię  moją  szkołę  współfinansowanego  z  europejskiego  funduszu 
społecznego  i  jednocześnie  zwiększenie  wydatków  na  tym  projekcie  o  ta  samą  kwotę.  To 
największe zmiany jeśli jakieś pytania to postaramy się odpowiedzieć.”

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2025 -2051,
W wyniku głosowania Komisja zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały. 
Wynik głosowania członków Komisji: 
 5 -głosów  za,
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 0- głosów  przeciw,
 3- głosy wstrzymujące  się,
 1- brak głosu.

2)  zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na 2025 rok.
W wyniku głosowania Komisja  zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały.  
Wynik głosowania członków Komisji: 
 5 -głosów  za,
 0- głosów  przeciw,
 3- głosy wstrzymujące  się,
 1- brak głosu.

3) nadania medalu ”Zasłużony dla Płocka” Teatrowi Dramatycznemu im. Jerzego Szaniawskiego w 
Płocku (druk nr 184),
W wyniku głosowania Komisja  zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały.  
Wynik głosowania członków Komisji: 
 8 -głosów  za,
 0- głosów  przeciw,
 0- głosy wstrzymujące  się,
 1- brak głosu.

Pani  radna  Daria  Domosławska,  Przewodnicząca  Komisji  Edukacji,  Zdrowia  i  Polityki 
Społecznej powiedziała: „Coś nie zadziałało, jestem „za” jeżeli mogę to proszę o wpisanie tego 
do protokołu.”

4) wyrażenia zgody na realizację przez Gminę-Miasto Płock projektu pn.: „A ja lubię moją szkołę” 
współfinansowanego z Programu Fundusze Europejskie dla Mazowsza na lata 2021-2027 (druk nr 
185),

Pan radny Leszek Brzeski, powiedział: „Prosiłbym o wprowadzenie do tego punktu.”

Pani  Izabela Kamińska, Dyrektor  Wydziału  Funduszy Europejskich powiedziała:  „Projekt  ten 
uzyskał dofinansowanie ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego obejmuje wsparciem 
dwie szkoły podstawowe. Szkoły Podstawowe nr 5 i Szkołę Podstawową nr 6 odpowiadając na 
pytanie dlaczego te szkoły a nie inne? Wynika to z tego, że regulamin konkursu stawiał pewne 
warunki  jeśli  chodzi  o  wyniki  z  egzaminów  klas  ósmych  liczona  była  średnia,  więc  myśmy 
analizowali wszystkie szkoły i te szkoły spełniały warunki dlatego te szkoły są objęte wsparciem.”

Pan radny Leszek Brzeski, powiedział: „Najlepsze?”

Pani  Izabela  Kamińska, Dyrektor  Wydziału  Funduszy  Europejskich  powiedziała:  „Najniższe 
wyniki, bo generalnie idea jest taka, że ten projekt wyrównuje szanse chociaż nie tylko, ponieważ 
obejmuje  wsparciem tych  uczniów,  którzy  osiągają  wyższe  wyniki  i  wymagają  tak  zwanego 
indywidualnego  podejścia  do  edukacji.  Jeszcze  dwa słowa na  temat  współfinansowania  koszt 
całkowity tego projektu to 798 tys. zł tak jak macie Państwo w uchwale współfinansowanie na 
poziomie 719 tys. zł gmina nie dokłada do tego złotówki w sensie finansowym, bo wkład własny 
zabezpieczamy w formie tzw. niefinansowej w postacie eksploatacji sal a więc można powiedzieć, 
że w 100% się finansuje.”

Pan radny Leszek Brzeski, powiedział: „Jak długo to będzie trwało? Czy to cały rok szkolny?”

Pani Izabela Kamińska, Dyrektor Wydziału Funduszy Europejskich powiedziała: „Projekt będzie 
realizowany od 1.01.2025, czyli już jesteśmy w trakcie do 31.12.2026 czyli właściwie półtora roku 
edukacyjnego.”
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Pan radny Leszek Brzeski, powiedział: „Rok kalendarzowy?”

Pani Izabela Kamińska, Dyrektor Wydziału Funduszy Europejskich powiedziała: „Właściwie dwa 
lata, bo od 1.01.2025 do 31.12.2026 wejdziemy w dwa lata szkolne.”

W wyniku głosowania Komisja  zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały.  
Wynik głosowania członków Komisji: 
 8 -głosów  za,
 0- głosów  przeciw,
 0- głosy wstrzymujące  się,
 1- brak głosu.

Pan radny Leszek Brzeski, powiedział: „Ja jestem „za” do protokołu.”

5)  uchylenia Uchwały Nr 84/V/2019 Rady Miasta Płocka z dnia 28 lutego 2019 r.  w sprawie 
przyjęcia do realizacji wieloletniego programu osłonowego na terenie Miasta Płocka „Płocki bon 
żłobkowy” (druk nr 186),
W wyniku głosowania Komisja  zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały.  
Wynik głosowania członków Komisji: 
 8 -głosów  za,
 0- głosów  przeciw,
 0- głosy wstrzymujące  się,
 1- brak głosu.

6)  uchylenia Uchwały Nr 85/V/2019 Rady Miasta Płocka z dnia 28 lutego 2019 r., w sprawie 
podwyższenia  kryterium  dochodowego  uprawniającego  do  przyznania  pomocy  w  formie 
świadczenia pieniężnego dla osób i  rodzin korzystających z programu osłonowego „Płocki bon 
żłobkowy” (druk nr 187),
W wyniku głosowania Komisja  zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały.  
Wynik głosowania członków Komisji: 
 8 -głosów  za,
 0- głosów  przeciw,
 0- głosy wstrzymujące  się,
 1- brak głosu.

7)  nadania Statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Płocku (druk nr 192),
W wyniku głosowania Komisja  zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały.  
Wynik głosowania członków Komisji: 
 8 -głosów  za,
 0- głosów  przeciw,
 0- głosy wstrzymujące  się,
 1- brak głosu.

8) zmiany Uchwały Nr 258/XVII/2011 Rady Miasta Płocka z dnia 29 listopada 2011 roku w sprawie 
utworzenia jednostki  budżetowej  o  nazwie Ośrodek Rodzinnej  Pieczy Zastępczej  z  siedzibą w 
Płocku i nadania jej Statutu (druk nr 193),
W wyniku głosowania Komisja  zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały.  
Wynik głosowania członków Komisji: 
 8 -głosów  za,
 0- głosów  przeciw,
 0- głosy wstrzymujące  się,
 1- brak głosu.

9) zmiany Statutu Ośrodka Opiekuńczo-Wychowawczego w Płocku (druk nr 194),
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W wyniku głosowania Komisja  zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały.  
Wynik głosowania członków Komisji: 
 8 -głosów  za,
 0- głosów  przeciw,
 0- głosy wstrzymujące  się,
 1- brak głosu.

10) przyjęcia Polityki Senioralnej Miasta Płocka do 2026 roku (druk nr 195).

Pani  radna  Daria  Domosławska,  Przewodnicząca  Komisji  Edukacji,  Zdrowia  i  Polityki 
Społecznej powiedziała: „Mimo iż powitania już miały miejsce szczególnie serdecznie witam 
przedstawicieli  seniorów  i  organizacje,  które  z  tymi  seniorami  są  bardzo  silnie  związane. 
Szanowni Państwo my w tej chwili po raz kolejny pochylamy się nad tym dokumentem. Ja 
zanim oddam głos Państwu bardzo serdecznie dziękuję całemu wydziałowi zdrowia na czele z 
Panią  dyrektor  Agnieszką  Busz  za  pochylenie  się  nad  tym  problemem.  Ze  swojej  strony 
chciałam  powiedzieć,  że  jest  to  bardzo  ważny  dokument  dlatego,  że  on  nie  może  być 
kadencyjny on musi być długofalowy. Z jednej strony mogłabym powiedzieć, że spójrzmy na to 
trochę egoistycznie, bo każdy z nas będzie seniorem inwestujemy w przyszłość, ale z drugiej 
strony  jest  on  na  tyle  ważny,  że  chylę  czoła  w  kierunku  wszystkich  seniorów  obecnych, 
ponieważ to dzięki nim mamy to co mamy. Żyjemy w takich czasach w takim kraju w jakim 
żyjemy także dziękujemy Państwu za to. W tej chwili wiele osób mówi na temat seniorów na 
temat srebrnego tsunami natomiast ja bardzo proszę zarówno podczas tej dyskusji mówili o 
tym, że są to wyzwania senioralne. Nigdy nie używali takich określeń jak problemy senioralne 
dlatego, że to się kojarzy z czymś negatywnym. My mamy wyzwanie i myślę, że jako Płock już 
sobie  z  tym  świetnie  radzimy  a  dzięki  tego  typu  działaniom  jakie  są  podjęte  w  polityce 
senioralnej będziemy mogli  sobie z tym wyzwaniem jeszcze lepiej radzić.  Otwieram w tym 
momencie dyskusje, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos?”

Pan Andrzej Markowski, Przedstawiciel Płockiej Rady Seniorów powiedział: „Szanowna Pani 
Przewodnicząca, Szanowni członkowie komisji, goście. Ja kilka zdań chciałbym odnieść się do 
polityki  senioralnej  do  2026  roku.  Dzisiaj  mamy  styczeń  2025  sporo  jest  zapisano  w  tej 
polityce piękny dokument, ale płockiej radzie seniorów brakuje kilku rzeczy. W roku ubiegłym 
pochyliliśmy się przedstawiliśmy opinię naszą płockiej rady seniorów wysłaliśmy ją uchwałą nr 
1/1/2024 roku do Wydziału Zdrowia z prośbą o uwzględnienie w polityce senioralnej takich 
trzech  bardzo  ważnych  zagadnień  według  nas.  Pierwsze  zagadnienie  dotyczyć  miałoby 
programów  wsparcia  i  ich  źródeł  finansowania,  które  będą  związane  z  realizacją  polityki 
senioralnej w Płocku tego nam w tym dokumencie brakuje i nie bardzo wiemy w którą stronę 
miasto razem z Płocką Radą Seniorów ma iść. Drugie brakuje nam doprecyzowania priorytetów 
polityki  senioralnej,  jeżeli  to  będzie  możliwe  to  chcielibyśmy  by  były  wyraźnie  wskazane 
kierunki  ich  realizacji  tych  priorytetów  tej  polityki.  Trzecia  rzecz  brakuje  nam  w  tym 
dokumencie klubów seniora. Chciałbym żebyśmy wszyscy mieli taką świadomość, że nas nie 
ubywa a przybywa. W tej chwili zgodnie ze statystykami z 2023 roku jest nas powyżej 36 tys. 
na ogólną liczbę mieszkańców Płocka jest nas dużo. Mamy stowarzyszenia, mamy organizacje, 
które zajmują się,  proponują pewne rozwiązania,  zachęcają,  inspirują próbują namówić do 
tego,  żeby  seniorzy  stali  się  aktywni  uwzględniając  to,  że  lepsze  działania  niż  kolejki  w 
przychodniach zdrowia publicznego. Dlatego też warto było by się pochylić w tym roku nad tym 
by  wyraźnie  określić  kierunki  realizacji  tej  polityki  dwa,  trzy,  pięć,  które  dawałyby  nam 
możliwość realizacji dwóch haseł po pierwsze od przedszkola do seniora i odwróciłbym hasło od 
seniora do przedszkola. Z różnych względów tych dwóch haseł używam hasła od przedszkola 
do  seniora,  bo  chcieliśmy  jako  płoccy  seniorzy  wejść  w  środowisko  przedszkoli,  szkół 
podstawowych i średnich i wspólnie razem z nimi realizować  fajne zadania, które pobudzały do 
aktywności naszych seniorów. Teraz po pierwsze przybywa nas po drugie coraz więcej siedzimy 
używamy laptopów, komputerów przybywa nam nie we wzroście a w wadze. Dobrze byłoby 
abyśmy  wspólnie  razem  zaczęli  się  ruszać  i  żebyśmy  wspólnie  razem  od  seniorów  do 
przedszkola  próbowali  realizować  określone  kierunki  działań  związanych  z  aktywnością 
fizyczną. Zwracam się z taką prośbą, by radni pochylili się nad tymi zagadnieniami i próbowali 
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wspólnie razem realizować to co jest najistotniejsze abyśmy wspólnie razem budowali tą naszą 
piękną społeczność płocką. Dziękuję bardzo.”

Pani  radna  Daria  Domosławska,  Przewodnicząca  Komisji  Edukacji,  Zdrowia  i  Polityki 
Społecznej  powiedziała:  „Ja  ze  swojej  strony  chciałam  powiedzieć,  że  my  jako  samorząd 
przyjmujemy tą  politykę  senioralną  dla  naszego samorządu natomiast  odgórnie  to  co  jest 
realizowane przez  rząd realizowana jest  polityka senioralna na etapie  krajowym. Chciałam 
przybliżyć  Państwu aczkolwiek wiem, że  wszystko jest  w naszych głowach,  ale  to  o  czym 
powiedział przed chwilą Pan Markowski te kierunki polityki senioralnej określane przez rząd są 
bardzo spójne z tym czego oczekują nasi płoccy seniorzy. Jest mowa zarówno o tej solidarności 
pokoleniowej o integracji między pokoleniowej jest mowa o edukacji w takim bardzo szerokim 
zakresie  zarówna  edukacja  medyków  geriatria  gerontologia  a  także  ta  integracja  między 
pokoleniowa  to  edukacja  dzieci,  ponieważ  w  tej  chwili  trwają  pracę  nad  wprowadzeniem 
edukacji zdrowotnej gdzie cały moduł w zakresie edukacji zdrowotnej ma dotyczyć edukacji w 
kierunku długowieczności. My musimy też inwestować w obecne młode pokolenie gdyż to od 
tego jak w nich zainwestujemy będzie owocowało tym, czy przyszli seniorzy będą seniorami, 
którzy będą starzeć się optymalnie, czyli wraz z procesem starzenia się ich jakość życia ich 
samopoczucie i zdrowie będzie dobre. Będą czuli iż mimo tego, że proces starzenia postępuje 
to  będą  samodzielni  i  niezależni  w  środowisku.  Trwają  prace  nad  wieloma  drobnymi 
zagadnieniami  między  innymi  to  modyfikacja  indywidualnego  IKP  indywidualnego  konta 
pacjenta, bo taka drobna rzecz mówimy tutaj o tej integralności  medycyny, ale jak często 
narzekamy na brak miejsca do lekarza o wydłużaniu kolejek, ale bardzo często okazuje się, że 
seniorzy zapominają o tych kolejkach a taka drobna zmiana, która w tej chwili jest lobbowana 
na wprowadzenie podglądu na konto mojego rodzica, czy rodzic pamięta o wizycie u lekarza, 
czy nie. Bardzo często senior nie zajrzy do swojego konta pacjenta natomiast dzieci mogłyby 
to w jakiś sposób monitorować. Mówię o tym dlatego, że odgórnie na terenie kraju dzieje się 
wiele w kierunku seniorów i takie lokalne polityki są uzupełnieniem tego co się dzieje odgórnie 
być może nasz dokument jest dokumentem bardzo ogólnym i myślę, że ten jeden rok da nam 
naprawdę  wiele  możliwości  i  wiele  doświadczenia  i  w  kolejnych  latach  będzie  mógł  być 
rozbudowywany rozszerzany o kolejne zapisy.”

Pan radny Leszek Brzeski, powiedział: „Ja nie wiem, czy Pani próbowała odpowiedzieć na te 
pytania, które Pan Markowski zadał?”

Pani  radna  Daria  Domosławska,  Przewodnicząca  Komisji  Edukacji,  Zdrowia  i  Polityki 
Społecznej powiedziała: „Nie miałam swój wywód.”

Pan radny  Leszek Brzeski, powiedział: „To ja bym prosił jeśli ktoś może ustosunkować się, 
odnieść do tego co Pan Markowski przedstawił?”

Pan Łukasz Jankowski, Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Pani przewodnicząca, 
Szanowni  Państwo  ja  zacznę  od  tego,  że  jak  patrzę  na  naszych  płockich  seniorów,  nie 
przypadkowo spoglądam na radnego Pogonowskiego, który wyreżyserował bardzo fajny film o 
płockich seniorach to powiem jedno ja już się nie mogę doczekać aż będę seniorem, ponieważ 
mamy najwspanialszych na świecie seniorów. Nie wiem czy mieliście Państwo przyjemność 
pooglądać ten film, którzy są aktywni zorganizowani i wspaniale działają w naszym mieście 
czego przykładem jest to, że bardzo dobrze nam się współpracuje z Płocką Radą Seniora. Pani 
przewodnicząca powiedziała, że to nie są problemy tylko wyzwania. Pan Andrzej jak już do 
mnie przychodzi to nie z problemami a z pomysłami z czego ja się bardzo cieszę i nad każdym 
pomysłem my się pochylamy. Bardzo się cieszymy, że mamy takie ciało doradcze jak Płocka 
Rada Seniora, bo te kwestie, które rada porusza zawsze staramy się odpowiedzieć pozytywnie. 
Panie Andrzeju jeśli chodzi o te kwestie, które Pan dzisiaj poruszył, które w waszej ocenie nie 
zostały  uwzględnione  w  tym  dokumencie  ja  proponuje  żebyśmy  wdrożyli  je  natomiast  w 
kolejnym tym, który będzie do 2030 roku. Ten przygotowany był w 2023 roku pod koniec z 
mojej perspektywy powiem, że dla mnie był pewnego rodzaju rzeczą zastaną ta polityka jest 
napisana  do  2026  roku  to  chciałem,  żeby  została  wdrożona  i  z  pewną  konsekwencją 
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realizowana,  bo  jest  tam  sporo  istotnych  dla  nas  zapisów.  Jeżeli  chodzi  o  koncepcję  od 
przedszkola do seniora wielokrotnie mieliśmy możliwość o tym porozmawiać. Nie musi być 
wszystko zapisane, żeby miasto chciało i wspierało realizacje tego. Mimo braku tych zapisów co 
Pan  na  pewno  potwierdzi  my  z  wielką  ochotą  to  wspieramy i  będziemy się  w  te  sprawy 
angażować.”

Pani radna Teresa Kijek, powiedziała: „Panie prezydencie ja zwróciłam uwagę poprzez Pana 
Markowskiego określenia w tym dokumencie priorytetów jeśli chodzi o tą politykę senioralną, 
czy mamy taką politykę jeśli chodzi o kluby seniora, czy możemy coś zapisać, czy w takim 
kierunku będziemy szli, bo takie pytanie padło a odpowiedzi nie było?”

Pan Łukasz Jankowski, Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Jest brak tego zapisu 
natomiast my prowadzimy rozmowy na temat tego, żeby rozwijać kluby seniora i rozwijać się 
na wszystkich osiedlach. Ostatnio na spotkaniu nie pamiętam kiedy Pan Andrzej u mnie był 
tydzień  temu  rozmawialiśmy  na  ten  temat  w  kontekście  możliwości  rozwinięcia  się  na 
Podolszycach.  Mamy to  na  uwadze  te  działania  będziemy wspierać  jeżeli  ktoś  się  do  nas 
zgłasza za każdym razem tak jak powiedziałem staramy się pomóc i wspieramy te działania.”

Pan  Andrzej Markowski, Przedstawiciel  Płockiej  Rady Seniorów powiedział:  „Ja zwróciłem 
uwagę tylko na te trzy ścieżki pracy, które nas czekają w najbliższym czasie, które powinny 
być doprecyzowane. Pochylam czoła i dziękuję wszystkim tym, którzy zajęli się i napisali tak 
piękny materiał, bo z tego materiału wynika wiele ciekawych informacji i wskaźników, które 
pobudzają nas do myślenia nad tym byśmy wszyscy pracowali by to społeczeństwo, które nam 
się pomału starzeje było aktywne, by służyło naszemu miastu i budowało tą społeczność, bo to 
miasto na to zasługuje, żebyśmy wspólnie razem próbowali iść do przodu i budować to co 
przed nami. Doprecyzowując moją wypowiedź chciałbym podziękować zarządowi miasta za to, 
że na każdy sygnał ze strony płockiej rady seniorów natychmiast jest odpowiedź. Tu padło to, 
że tydzień temu spotkaliśmy się po pierwszym posiedzeniu płockiej rady seniorów, które miało 
miejsce  w styczniu  i  rozmawialiśmy o  bardzo  wielu  sprawach,  które  bezpośrednio  dotyczą 
płockich seniorów. Powiedziałem takie hasło od seniora do przedszkola odwracając je jak gdyby 
to jest kwestia działań, które już zostały podjęte one się toczą. Wszystkie placówki Miejskiego 
Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji  odpowiedziały  na  to  hasło  nasze  w  ten  sposób,  że  będą 
wprowadzane korekty jeżeli chodzi o kwestie zniżek dla seniorów na baseny, korty, siłownie, 
sauny. To jest już duże osiągnięcie bardzo się z tego cieszymy a aktywność seniorów coraz 
bardziej wzrasta nie tylko na spacerach, wycieczkach poza miasto, ale uczestniczą aktywnie 
wykorzystując te dobra, które mamy w naszym mieście. Po raz pierwszy rzadko się to zdarzało 
powstaje  sekcja  senioralna  tenisa  ziemnego  dzięki  uprzejmości  Stowarzyszenia  Integracji 
Klubu Tenisa i przychylności prezesa tego stowarzyszenia Pana Piotra Jaroszewskiego udało 
nam się  iść  w  tym kierunku,  aby  płoccy  seniorzy  weszli  na  kort.  W tej  chwili  cały  czas 
wspieramy starania by wzmocnić ten klub, by ta ścieżka senioralna stała się aktywna. Mówiąc o 
tych trzech sprawach wyzwaniach, które stoją przed nami chylę czoła przed wszystkimi przed 
płocką radą przed zarządem, że tak nam się pięknie współpracuje. Mam nadzieję, że ten rok 
przyniesie kolejne furtki, które uaktywnią przedszkolaków i seniorów. Kończę tym, że od lutego 
w każdy pierwszy czwartek miesiąca od godziny 11.00 do godz. 13.00 Płocka Rada Seniorów 
czeka na sygnały w sprawach senioralnych miasta Płocka głównie od seniorów, ale nie tylko, bo 
są to bardzo ważne problemy.  Bardzo dziękuję.”

Pan  Łukasz  Jankowski, Zastępca  Prezydenta  Miasta  Płocka  powiedział:  „Panie  Andrzeju 
dziękuję za te ważne słowa nie pozostaje mi nic innego jak również podziękować za świetną 
współpracę całej Płockiej Radzie Seniora jak i oczywiście wszystkim organizacjom senioralnym, 
które razem z nami współpracują. Serdecznie dziękuję.”

Pani  radna  Daria  Domosławska,  Przewodnicząca  Komisji  Edukacji,  Zdrowia  i  Polityki 
Społecznej powiedziała: „Ja ze swojej strony chciałam przekazać podziękowania ze strony Pani 
profesor Marioli Głowackiej pani prorektor ds. Collegium Medicum Akademii Mazowieckiej. Pani 
profesor ze względu na obowiązki zawodowe nie jest z nami obecna, ale podobnie jak Płocka 
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Rada Seniorów między  innymi  Akademia  Mazowiecka włączyła  się  w przekazanie  pewnych 
sugestii dlatego, że ta polityka od przedszkola do seniora będzie nam towarzyszyła zawsze. 
Dziękuję w imieniu Pani profesor za wprowadzenie tych sugestii,  bo naprawdę udało się to 
zrealizować. Tak jak Pan Andrzej Markowski powiedział jeszcze chcielibyśmy więcej tak samo 
może nie chcieli, ale prosili, żeby ta polityka żyła, żeby ta polityka zmieniała się na podstawie 
wskaźników, które będą analizowane przybierała jak najbardziej optymalny kształt. Pozwolę 
sobie odczytać propozycję ze strony Pani profesor, ponieważ oprócz tych wszystkich działań 
realizowane są również projekty naukowe. Taką propozycją jest również rozszerzenie polityki 
senioralnej  o  punkt  projekty  badawcze  realizowane  na  rzecz  zdiagnozowania  statusu 
funkcjonalnego i potrzeb zdrowotnych seniorów płockich. Podpunkt a dotyczy akurat Akademii 
Mazowieckiej  projekty  badawcze  realizowane  poprzez  nauczycieli  akademickich  Akademii 
Mazowieckiej  w  ramach  grantów  naukowych  dofinansowanych  przez  Urząd  Miasta  Płocka. 
Pierwszy taki  projekt  to  adherencja  jako współodpowiedzialność  osób pre  i  senioralnym w 
procesie  terapeutycznym,  którego  głównym  celem  było  zrealizowanie  i  zdiagnozowanie 
poziomu samoświadomości  zdrowotnej i  terapeutycznej osób w wieku 55+ w perspektywie 
zaproponowania  działań  zorientowanych  na  świadczeniobiorców i  świadczeniodawców usług 
zdrowotnych dla poprawy stanu zdrowia ludności w wieku pre i senioralnym lata 2021-2022. 
Drugi projekt to ocena zapotrzebowania na opiekę profesjonalną, stacjonarną i domową oraz 
nieprofesjonalną  seniorów  aktualnych  i  przyszłych  Płocka  na  lata  2017-2018.  Celem  tego 
projektu było zdiagnozowanie wydolności funkcjonalnej seniorów i ich deficytów jako bazy do 
określenia  zapotrzebowania  na  opiekę  profesjonalną  i  nieprofesjonalną.  Mamy świadomość 
tego,  że  dokument  w  tej  chwili  ma  już  formę,  która  jest  optymalna  nie  mniej  jednak 
uśmiechamy się o to, żeby w przyszłych edycjach w przyszłych  korektach i zmianach tego 
typu punkt został uwzględniony.”

Pan Łukasz Jankowski, Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Tak jak najbardziej 
jak  to  z  tego  typu  dokumentami  bywa  zawsze  poddawane  są  konsultacjom  społecznym. 
Dostajemy pewne uwagi nawet w tej polityce o której rozmawiamy zostały wprowadzone uwagi 
zgłoszone między innymi przez Akademie Mazowiecką. Ja deklaruje ze swojej strony, że przy 
opracowaniu polityki senioralnej na kolejne lata te zgłoszone teraz uwagi również uwzględnimy 
i weźmiemy to pod uwagę.”

Pani  radna  Daria  Domosławska,  Przewodnicząca  Komisji  Edukacji,  Zdrowia  i  Polityki 
Społecznej powiedziała: „Bardzo serdecznie dziękuję. Ja ze swojej strony będę miała jeszcze 
uwagę techniczną, ale złożę już ją w formie zapytania dotyczy uwzględnienia pewnych różnic 
pomiędzy  dwoma  tabelami  cztery  i  pięć,  ale  myślę,  że  jest  to  korekta,  która  zostanie 
uwzględniona. Nie chce przedłużać, bo czas jest bardzo cenny. Dziękuję za tą dyskusje nie 
działamy  kadencyjne,  działamy  długofalowo.  Jeżeli  nawet  teraz  nie  udało  się  czegoś 
zrealizować mam nadzieję, że kolejne zapisy będą satysfakcjonujące i ten dokument nie będzie 
tylko  dokumentem, ale  on będzie  żył  i  ta  polityka senioralna stanie  się  faktem z  którego 
będziemy dumni.”

W wyniku głosowania Komisja  zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały.  
Wynik głosowania członków Komisji: 
 7 -głosów  za,
 0- głosów  przeciw,
 1- głosy wstrzymujące  się,
 1- brak głosu.

Ad. pkt 6

Sprawy różne.
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Ad. pkt 7

Zamknięcie posiedzenia. 
  
Wobec wyczerpania porządku obrad, Pani radna Daria Domosławska, Przewodnicząca Komisji 
Edukacji,  Zdrowia i  Polityki  Społecznej zamknęła posiedzenie Komisji,  dziękując wszystkim za 
przybycie i udział  w  posiedzeniu.  
Na  tym  protokół  zakończono i podpisano. 

 Przewodnicząca Komisji Edukacji, Zdrowia 
i Polityki Społecznej

    Daria Domosławska

        
Protokołowała:

Elżbieta Rzepecka
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